
Evaluatie bijeenkomst schooncoaches 
 
 

RU 15-06-2021 
 

Maandag 31 mei jl. is  op initiatief van de gemeente een bijeenkomst belegd tussen Klaar Koenraad en 

een twaalftal schooncoaches. De agenda bevatte  zo’n 9 onderwerpen die, ondanks dat de vergadering 

uitliep, niet allemaal aan bod zijn gekomen. De schooncoaches hadden vele vragen, vooral de nieuwe 

coaches. 

 

Wij vragen ons af wat precies de doelstelling is van een dergelijke bijeenkomst.  Is die vooral bedoeld 

om de gemeentelijke initiatieven en maatregelen betreffende afval en zwerfvuil kenbaar te maken of 

juist om het contact met de diverse schooncoaches aan te halen?  

In het laatste geval zou een kortdurende meeting per wijk verhoudingsgewijs minder tijd kosten en 

ongetwijfeld veel meer effect sorteren. 

 

Roosendaal kent zo’n 100 vrijwilligers die elk naar eigen inzicht zwerfafval ruimen. En dan bedoelen 

wij niet de mensen die alleen op een bepaalde dag ruimen ( Cleanday ) of het in clubverband een keer 

doen. Het zijn gemotiveerde ruimers die op reguliere basis hun leefomgeving schoon proberen te 

houden. De gemeente stelt hen ringen, zakken, karretjes en grijpstokken beschikbaar, maar voor het 

overige worden de vrijwilligers niet of nauwelijks begeleid. Dat bleek wel uit de vragen die de nieuwe 

coaches stelden. 

 

In Langdonk zijn we georganiseerd bezig: 

 

- Nieuwe vrijwilligers worden, desgewenst, op hun eerste opruimtocht begeleid en als men vragen 

heeft of materialen wil hebben kan men terecht bij Herman van Brussel. Hij past ook indien nodig 

de karretjes aan. 

 

- Normaal komen we twee keer per jaar bijeen en kunnen alle vrijwilligers even bijpraten, hun 

ervaringen vertellen en vragen of problemen voorleggen. Vanwege Corona is er ruim een jaar niet 

vergaderd maar door middel van een nieuwsbrief blijft iedereen op de hoogte. 
 

- De routes in de wijk worden, in overleg met de vrijwilligers, afgesproken en ieder loopt die route 

naar eigen inzicht en kunne. Daarnaast worden ook de buitenroutes een paar keer per jaar gedaan. 

 

Met alle vrijwilligers uit de verschillende wijken en dorpen heeft de gemeente een waardevolle groep 

inwoners tot zijn beschikking die ervoor zorgen dat Roosendaal er wat schoner bijligt zonder dat daar 

gemeentelijke personeel voor ingezet hoeft te worden. Waarom wordt dit niet beter benut? 

 

Campagne 
 

De gemeente is  een campagne gestart ( Roosendaal aan de Bak ). Ondersteund door een 

website,posters, stickers, afvalcoach e.d. wordt geprobeerd de inwoners bewuster te maken van het 

afvoeren van hun afval. Helaas valt of staat het resultaat met het gedrag van de bewoners en 

passerend verkeer. Gezien de toename van de dumpingen en het vuil op de straten en in de bermen 

zijn er nog veel te veel mensen die achteloos omgaan met afval. 
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Langdonk model kan dienen als voorbeeld 

 

Als in alle wijken de vrijwilligers georganiseerd zouden worden naar het model van Langdonk, kunnen 

de vrijwilligers efficiënter worden ingezet. Maar iedere wijk heeft wel zijn eigen afvalproblematiek 

waarvoor in sommige gevallen een aangepaste aanpak nodig is. 

 

 Herman van Brussel, heeft in zijn notitie van 27-11-2020 met de titel “Diftar en zwerfafval” bij “Het 

meedenken van vrijwilligers” al eerder verwoord wat onze suggesties daarbij zijn.  

Daarin wordt o.a. gepleit voor een gemeentelijke verbinder die per wijk of dorp een bijeenkomst 

van afvalvrijwilligers belegt en een milieuambtenaar aan te stellen die zich ook bezig houdt met het 

reilen en zeilen van de afvalvrijwilligers, niet als leidinggevende, maar wel als vraagbaak en 

ondersteuner. 

 

Per werkgroep wordt een coördinator aangesteld waar de vrijwilligers terecht kunnen voor o.a. 

 

o Grijpers 

o Handschoentjes 

o Karretjes 

o Zakken 

o Stickers om op volle zakken te plakken 

o Door wie en wanneer volle zakken worden opgehaald 

o Een aanbod om de eerste ronde begeleid te worden 

o Uitleg van de BuitenBeter app voor het melden van dumpingen etc. 

o Welke gemeentelijke contacten er zijn 

o Verwijzing naar relevante websites 

 

Bovenstaand voorstel is een opzet om, in samenwerking met de gemeente, te bereiken dat Roosendaal 

een schonere stad wordt en blijft. 

Natuurlijk zijn we bereid om bovenstaande toe te lichten en we staan open voor suggesties van de 

kant van de gemeente. 

 

Wij zijn benieuwd naar jullie reacties en eindigen met vriendelijke groet 

 

Namens de Werkgroep Schoon Langdonk 

Herman van Brussel 

Rian Uitterlinden 


